
                                                                             
Protokół Nr LVI/2018

obrad LVI sesji  Rady Miejskiej w Kłodawie
odbytej w dniu 31 sierpnia 2018r

Obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 31 sierpnia 2018r w sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 14.30 do godz.17.40.
Przewodniczący Rady poinformował, iż sesja jest nagrywana kamerą. Jeśli ktoś z obecnych na sali
nie wyraża zgody na nagrywanie prosił o opuszczenie sali posiedzeń.
Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński.
Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji uczestniczyło 
14 radnych,co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Kłodawie.
Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy: Sekretarz Gminy pani  Dorota
Galus,Skarbnik gminy Grzegorz Dzięgielewski, Radca prawny Jacek Kubiak, dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych gminy. 
Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził obliczanie 
wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował zgłoszone wnioski.

                                                                     P u n k t 2
Ustalenie  porządku obrad

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz 
z materiałami na sesję.
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych ma
pytania względnie uwagi  do porządku obrad?”
Wobec braku uwag do porządku obrad ,Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
w sprawie jego przyjęcia.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 14 radnych porządek obrad został
przyjęty.
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2.Ustalenie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołu LV sesji.
4.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.
5.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady.
6.Informacja nt. współpracy międzynarodowej gm. Kłodawa z delegacjami zagranicznymi za 2017 
rok.
7.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Kłodawa.
8.Podjęcie uchwały w sprawie usytuowania na terenie gminy Kłodawa miejsc sprzedaży
i podawania napojów alkoholowych.
9.Podjęcie uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych 
w miejscach publicznych na terenie Gminy Kłodawa.
10.Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży
napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na obszarze Gminy 



Kłodawa.
11.Podjęcie uchwały w sprawie  zbycia nieruchomości  położonej w Kłodawie w drodze 
bezprzetargowej.
12.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie utworzenia Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Kłodawie oraz nadania mu Statutu.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018r.
14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2018-2043.
15.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
publicznego na terenie miasta i gminy Kłodawa.
16.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnej 
dotychczasowemu dzierżawcy.
17.Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za pomnik przyrody.
18.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie 
zmiany systemu ogrzewania poprzez wymianę nisko wydajnych i nieekologicznych kotłów na 
paliwo stałe oraz innych źródeł ciepła z możliwością spalania odpadów stałych na wysoko sprawne i
ekologiczne źródła ciepła w budynkach mieszkalnych zlokalizowanych na terenie Gminy Kłodawa”
19.Zapoznanie radnych z protokołem nr 36/2018 z 11 czerwca 2018r Komisji Rewizyjnej z kontroli 
przeprowadzonej nt.”Kontrola wydatków związanych z promocją gminy Kłodawa za 2017 rok. 
Kontrola wydatków związanych z kosztami szkoleń i delegacji radnych Rady Miejskiej w Kłodawie 
od początku kadencji 2014-2018.
20.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.
21.Interpelacje i wnioski radnych.
22.Wolne wnioski.
23.Zamknięcie obrad sesji.

Przedstawiciel Wojskowej Komendy Uzupełnień w Koninie Sylwin Donart poinformował ,iż trwa 
nabór do 12Wielkopolskiej Brygady Obrony Terytorialnej. Informacje na ten temat można znaleźć 
na stronie internetowej www. terytorialsi.wp.mil.pl.
Informacja została również przekazana w formie plakatów do wszystkich sołectw z terenu gminy 
Kłodawa.
                                                                                P u n k t 3

Przyjęcie protokołów obrad LV sesji
Protokół obrad LV sesji został wyłożony do wglądu państwa radnych proszę zapoznać się 
z jego treścią.
Jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu jego przyjęcie będzie poddane 
pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie „Interpelacje i wnioski radnych”

                                                                                 P u n k t 4

Sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej    
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej otrzymali państwo radni wraz z materiałami 
na sesję.
O przestawienie sprawozdania proszę Pełniącą  Funkcje Burmistrza panią Dorotę Galus.
Radna Anna Michalak c. Franciszka odniosła się do informacji zawartej w sprawozdaniu w sprawie
realizacji projektu pt.”Budowa centrum rekreacyjno-wypoczynkowego przy ul. Kościelnej 15”
w Kłodawie. Radna zwróciła się o potwierdzenie informacji czy prawda jest,ze boisko będzie 
zmniejszone i powstanie droga.



Pani Dorota Galus sekretarz gminy wyjaśniała,iż ogrodzenie będzie zdemontowane natomiast nie 
ma planów co do drogi, wielkość boiska będzie taka jak dotychczas.      

                                                                                P u n k t 5

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady otrzymali radni wraz 
z zawiadomieniem o sesji.
Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej .
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

                                                                                P u n k t 6
Informacja nt. współpracy międzynarodowej gm. Kłodawa z delegacjami zagranicznymi za 2017 
rok

Przewodniczący Rady poinformował, iż  informacje nt. współpracy międzynarodowej gm. Kłodawa 
z delegacjami zagranicznymi za 2017 rok otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie informacji ,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonej informacji?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
informacji.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych informacja została
przyjęta. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

                                                                                P u n k t 7
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Kłodawa

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Kłodawa otrzymali radni wraz z 
zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 
gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/324/2018r stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

                                                                                P u n k t 8
Podjęcie uchwały w sprawie usytuowania na terenie gminy Kłodawa miejsc sprzedaży
i podawania napojów alkoholowych
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  usytuowania na terenie gminy 
Kłodawa miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych otrzymali radni wraz z 
zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 



gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/325/2018r stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

                                                                                P u n k t 9
Podjęcie uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych 
w miejscach publicznych na terenie Gminy Kłodawa
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  odstępstwa od zakazu 
spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Kłodawa otrzymali 
radni wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 
gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/326/2018r stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

                                                                                P u n k t 10
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży
napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na obszarze Gminy
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń 
w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży na obszarze Gminy otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 
gminy.
Dodatkowo poinformowała,że dwie pierwsze uchwały były obligatoryjne, kolejne 2 są 
wprowadzane po konsultacji w mieście i na terenie 27 sołectw. Projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia ograniczeń  w godzinach nocnej sprzedaży wywołany jest na wniosek Komendy 
Policji w Kłodawie.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/327/2018r stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

                                                                               P u n k t 11
Podjęcie uchwały w sprawie  zbycia nieruchomości  położonej w Kłodawie w drodze 
bezprzetargowej
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości  położonej



w Kłodawie w drodze bezprzetargowej otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił pana Jacka Kubiaka Radcę 
prawnego.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/328/2018r stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

                                                                              P u n k t 12
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie utworzenia Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Kłodawie oraz nadania mu Statutu
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  uchylenia uchwały w sprawie 
utworzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kłodawie oraz nadania mu Statutu otrzymali radni
wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił pana Grzegorza 
Dzięgielewskiego.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/329/2018r stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

                                                                             P u n k t 13
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018r
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 
budżetu na 2018r radni wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił pana Grzegorza 
Dzięgielewskiego.
W dniu sesji radni otrzymali II projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 
2018r.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Radny Antoni Rzetelski odniósł się do kwoty 30 000zł ujętej w projekcie uchwały.
Pan Jacek Kubiak Radca prawny wyjaśnił,iż kwota dotyczy działalności Ośrodka Zdrowia  
w Lubońku.
Kolejno radny odniósł się do kwoty 40 000zł  przeznaczonej na remont schodów przy budynku
Gminnego Ośrodka Kultury w Kłodawie. Radny stwierdził,iż jest „przeciwny” tej kwocie z uwagi na 
to,że niedawno był remont budynku Gminnego Ośrodka Kultury.
Również negatywnie odniósł się do kwoty 70 000zł przeznaczonej na wypłatę ekwiwalentu dla 
Burmistrza. Radny zwrócił uwagę,że ekwiwalent dotyczy urlopu za 1,5 roku.
Pani Dorota Galus sekretarz gminy wyjaśniła, że  płytki ze schodów budynku Gminnego Ośrodka 
Kultury w Kłodawie po 8 latach od remontu odpadają,ponadto są śliskie zimą. Przy okazji  remontu 
ul. Kościelnej zostałyby odnowione.
Odnośnie wypłaty ekwiwalentu za urlop dla burmistrza ,wyjaśniała że przebywał na zwolnieniu 



lekarskim przez okres 1,5 roku. Dodała również ,że aby  wziąć urlop trzeba mieć zdolność do pracy.
Pan Paweł Rosiak Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury poinformował,iż jest problem z zakupem 
takich samych płytek jakie znajdują się na schodach , aby uzupełnić brakujące.
Radny zwrócił się również o informacje na jakim etapie znajdują się sprawy związane odzyskaniem 
wypłaty odszkodowań przez nasza gminę dla podwykonawców przy remoncie Gminnego Ośrodka 
Kultury w Kłodawie.
Pan Jacek Kubiak radca prawny wyjaśnił,iż sprawy są w toku na poziomie apelacji. Są 2 apelacje 
złożone przez gminę Kłodawa i wykonawcę p. Szurgota.
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek w sprawie dofinansowania odnowienia pomnika w związku 
z powyższym odczytał pismo w sprawie odnowienia nagrobku dawnego Burmistrza Saturnina 
Czerniewicza. Przewodniczący Rady zaproponował kwotę 10 000zł. 
Radna Anna Michalak c. Franciszka zwróciła uwagę,że na posiedzeniu komisji temat był 
dyskutowany,wydatki tego typu powinny być zaplanowane w budżecie na 2019 rok.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.
W głosowaniu jawnym 8 głosami”za”, 5 głosami „przeciw” , 2 głosami „wstrzymującymi” przy 
obecności na sali obrad 15 radnych wniosek został uwzględniony.
Pan Jacek Kubiak radca prawny zwrócił się o wskazanie źródła pochodzenia środków na 
dofinansowanie.
Przewodniczący Rady zwrócił się o przełożenie tematu na kolejną sesje.
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym 13 głosami”za” i 1 głosem”przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym”  przy 
obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/330/2018r stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

                                                                             P u n k t 14
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2018-2043
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2018-2043 otrzymali radni 
wraz z zawiadomieniem o sesji.
W dniu sesji radni otrzymali II projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2018-2043.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Radna Jadwiga Tyksińska podziękowała pani sekretarz za wprowadzenie do WPF budowę ulicy 
Polnej.
Radna Anna Michalak c. Franciszka zwróciła uwagę,że są to zaplanowane zadania a nie ma 
zabezpieczonych środków. Nowa Rada może zmienić cały budżet. 
Pani Dorota Galus wyjaśniła,że jeżeli są środki zabezpieczone w WPF to Rada musi zabezpieczyć 
środki w budżecie.
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym 13 głosami”za” i 1 głosem”przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym”  przy 
obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/331/2018r stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 m i n u t o w ą  p r z e r w ę.



                                                                             P u n k t 15
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
publicznego na terenie miasta i gminy Kłodawa
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie  uchwalenia zmiany Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku publicznego na terenie miasta i gminy Kłodawa otrzymali radni 
wraz z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił pana Jacka Kubiaka.
Radca prawny poinformował,iż przedmiotem przedłożonego projektu uchwały jest wprowadzenie 
zapisów do tekstu jednolitego, który zostanie ogłoszony w Dzienniku Urzędowym.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym 14 głosami”za” i 1 „wstrzymującym”  przy obecności na sali obrad 15 
radnych projekt uchwały został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/332/2018r stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

                                                                          P u n k t 16
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnej 
dotychczasowemu dzierżawcy
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości rolnej dotychczasowemu dzierżawcy otrzymali radni wraz 
z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 
gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym  jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/333/2018r stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

                                                                             P u n k t 17
Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za pomnik przyrody
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 
drzewa uznanego za pomnik przyrody otrzymali radni wraz 
z zawiadomieniem o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Galus sekretarza 
gminy.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym  jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 



został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/334/2018r stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

                                                                             P u n k t 18
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie zmiany
systemu ogrzewania poprzez wymianę nisko wydajnych i nieekologicznych kotłów na paliwo 
stałe oraz innych źródeł ciepła z możliwością spalania odpadów stałych na wysoko sprawne 
i ekologiczne źródła ciepła w budynkach mieszkalnych zlokalizowanych na terenie Gminy 
Kłodawa”
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu 
udzielania dotacji na dofinansowanie zmiany systemu ogrzewania poprzez wymianę nisko 
wydajnych i nieekologicznych kotłów na paliwo stałe oraz innych źródeł ciepła z możliwością 
spalania odpadów stałych na wysoko sprawne i ekologiczne źródła ciepła w budynkach 
mieszkalnych zlokalizowanych na terenie Gminy Kłodawa” otrzymali radni wraz z zawiadomieniem 
o sesji.
O przedstawienie projektu uchwały,Przewodniczący Rady poprosił pana Jacka Kubiaka radce 
prawnego.
Pan Jacek Kubiak  wyjaśnił, że regulamin będzie obowiązywał od 1 stycznia 2019r.po ogłoszeniu 
przez gminę naboru będzie można składać wnioski.
Warunkiem rozpoczęcia inwestycji będzie  zawarcie umowy. Realizacja odbywać się będzie według 
kolejności zgłoszeń.
Na dzień dzisiejszy nie wiadomo czy będzie  dofinansowanie ze środków z zewnątrz czy z budżetu 
gminy. Informacja na ten temat będzie podana do publicznej wiadomości.
Następnie  Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem-”Czy ktoś z państwa radnych 
ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?
Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały.
W głosowaniu jawnym  jednogłośnie  przy obecności na sali obrad 15 radnych projekt uchwały 
został przyjęty.
Uchwała Nr LVI/335/2018r stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

                                                                            P u n k t 19
Zapoznanie radnych z protokołem nr 36/2018 z 11 czerwca 2018r Komisji Rewizyjnej z kontroli 
przeprowadzonej nt.”Kontrola wydatków związanych z promocją gminy Kłodawa za 2017 rok. 
Kontrola wydatków związanych z kosztami szkoleń i delegacji radnych Rady Miejskiej w Kłodawie
od początku kadencji 2014-2018

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński zwrócił się  o przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej 
nr 36/2018 z 11 czerwca 2018r Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej nt.”Kontrola 
wydatków związanych z promocją gminy Kłodawa za 2017 rok. Kontrola wydatków związanych 
z kosztami szkoleń i delegacji radnych Rady Miejskiej w Kłodawie od początku kadencji 2014-2018
przewodniczącą  komisji panią Danutę Kościukiewicz.
Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 18 do protokołu z sesji.

                                                                           P u n k t 20
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych
Przewodniczący Rady  poinformował, że na LV sesji odbytej w dniu 31 sierpnia 2018r
nie było zgłoszonych wniosków i  interpelacji przez radnych.



                                                                         P u n k t 21
Interpelacje i wnioski radnych
1.Radny Wojciech Matczak
 – zwrócił się o zmianę godzin zapalania i wyłączania oświetlenia ulicznego miasta
-   usunięcie porzuconego pojazdu z ulicy Warszawskiej przy posesji nr27
2.Radny Mariusz Michałkiewicz – w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek w sprawie ustawienia 
lustra z wyjazdu z ul. Klonowej.
3.Radny Antoni Rzetelski 
- zgłosił wniosek w sprawie przedstawienia poniesionych kosztów w związku z remontem dachu na 
świetlicy wiejskiej w Lubońku oraz kto był wykonawcom i inspektorem nadzoru
- przedstawić jakie wydatki poniosła  gmina Kłodawa w związku ze zwolnieniem Komendanta Straży
Miejskiej (ilość wygranych spraw, koszty wynajęcia adwokatów)
4.Radna Jadwiga Tyksińska w imieniu mieszkańców ulicy Wspólnej zwróciła się o oświetlenie tej 
ulicy.
                                                                         P u n k t 22 
Wolne wnioski
Radny Wojciech Matczak  zwrócił się do p.o Dyrektora ZWiK pani Anny Łuc o wyjaśnienie zasad 
ustalania cen wody i ścieków.
Pani Anna Łuc wyjaśniła,iż ceny wody i ścieków ustala Państwowe Przedsiębiorstwo Wodne Wody 
Polskie na podstawie przedłożonej kalkulacji przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Kłodawie 
oraz Zakład Usług Wodnych w Koninie. Obecne stawki obowiązują do ustalenia nowych. 
Od roku 2019 zaplanowany jest wzrost cen o 4 %.
Radny Antoni Rzetelski zwrócił się o wyjaśnienie czy był zakupiony służbowy telefon dla sekretarza
gminy. Radny nadmienił,iż według zapisów  w protokole Regionalnej Izby Obrachunkowej telefon 
był zakupiony.
Pani sekretarz wyjaśniała,iż korzysta z telefonu starego , który kiedyś używał Burmistrz.
Radna Anna Michalak c. Franciszka cyt.
„1 Bez mała 2 m-ce temu złożyłam ustny wniosek o informację : jakie koszty poniosła gmina  
w związku z prowadzonymi sprawami sądowymi z tyt. bezzasadnego zwolnienia z pracy  byłego 
komendanta SM. bezzasadnego, ponieważ dało się zauważyć, że został przywrócony do pracy. 
Sprawy toczyły się przez dwa lata , gmina zatrudniła Kancelarię Prawniczą z Warszawy,  w rejestrze
umów gmina  nie umieściła informacji o umowie i kosztach.  Ponieważ jest to informacja publiczna 
prosiłam o wyszczególnienie kosztów, ile zł. za sprawy sądowe , ile   kancelaria, ile za dojazdy jeśli 
gmina takowe ponosiła. Czy otrzymam odpowiedź ? 
2. Szanowni państwo, mieszkańcy są informowani, że umowa jest podpisana a to ,że nie jest 
umowa podpisana, że przetarg nie rozstrzygnięty, itp.  ewidentnie są wprowadzani w błąd.  
Dlatego bardzo   proszę wyjaśnić:  na jakim etapie jest przedsięwzięcie pn. Realizacja zadań 
inwestycyjnych z budżetu gminy Kłodawa z podziałem na zadania a} przebudowa ul Traktorowej b} 
Przebudowa drogi Marynki-Rysiny 1 etap, c} Budowa parkingu przy ul. Kościelnej. 
Pragnę zauważyć , że przetarg na termomodernizację budynku Szkoły nr2 został unieważniony a 
jedną z dwóch przesłanek była wyższa  cena od zamierzonej oraz  to ,że gmina  nieprawidłowo 
zastosowała przepis ar.91 ust.2a ustawy o zamówieniach publicznych poprzez nadanie kryterium 
ceny wagi 70 %  Jeśli chodzi o  inwestycję trzech  zadań,  gmina ogłaszając przetarg również 
nieprawidłowo zastosowała kryterium ceny wagi 80% co jest niezgodne z ustawą o zamówieniach 
publicznych.  Czy przetarg powinien być unieważniony jak w przypadku termomodernizacji budynku
szkoły nr.2?  Szkoda, że nie ma  Kierownika referatu oświaty, który pełni nadzór nad inwestycjami 
ale może ktoś z państwa odpowie? 



3. Kolejna sprawa . Mam pytanie do p. sekretarz: czy wiadomo było pani, że toczyła się sprawa 
w WSA w sprawie unieważnienia uchwały dot.  regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków ? …….
To samo pytanie kieruję do Przewodniczącego RM……  Wyrok zapadł 8 marca 2018 a opublikowany
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego w dniu 15 maja 2018.
Szanowni państwo sprawa  trąci skandalem, albowiem nie dość, że WSA w wyroku unieważnił 
kilkanaście pkt regulaminu to Rada miejska nic o tym fakcie nie  wiedziała,  ale o dziwo,  w 
uzasadnieniu  wyroku czytamy , że Rada wnosi o oddalenie skargi, Pan Przewodniczący RM za nas 
(radnych) składał wyjaśnienia do WSA, wyrażał radnych intencję, wyrażał stanowisko radnych ?”
Pan Jacek Kubiak radca prawny wyjaśnił ,iż w przypadku termomodernizacji Szkoły Podstawowej nr 
2 w Kłodawie unieważniono pierwszy przetarg ze względu na zbyt wysoką cenę oaz zastrzeżenia do 
kryterium oceny ofert. W dniu 23 sierpnia ogłoszono ponownie przetarg .Termin składania ofert 
ustalono na dzień 7 września 2018r.
W przypadku postępowania na trzy kolejne zadania razem Urząd Miasta i Gminy w Kłodawie  
otrzymał informacje,ze na wniosek zostało wszczęte postępowanie dotyczące kontroli doraźnej.
W związku z tym wstrzymana została procedura wyboru ofert i zawarcie umowy do czasu uzyskania
informacji w tej sprawie.
Postępowanie prowadzone jest ze względu na zastosowanie w kryteriach oceny ofert  wagi 
kryterium cenowego 80%.
W ocenie urzędu w tym postępowaniu takie kryterium mogło być zastosowane.
Ponieważ jednak wpłynął wniosek , Prezes musi to zbadać a urząd wstrzymał się z zawarciem 
umowy do czasu uzyskania informacji w tej sprawie.
W dniu sesji radni otrzymali otrzymali projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2018roku.

                                                                         P u n k t 23
Zamknięcie obrad sesji

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady LVI sesji Rady 
Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa:
                            „Zamykam obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Kłodawie”
       Protokołowała                                                                                    Przewodniczący Rady
 (-)Krystyna Rzetelska                                                                                (-) Grzegorz Siwiński


